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:       إعداد الطالبتين

فاطيمة                                  حناش  ∗
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  بوقرة محمد/ أ
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  .هداءلإا
. الحمد الله حمدا يليق بوجه جلالكالله الذي بنعمته تتم الصالحات،    الحمد  

إلى  ، أهدي هذا العمل المتواضع إلى من علماني كيف أخطوأول خطواتي

إلى من طمحا لوصولي إلى أعلى    ، أمامي  العلم والمعر فةدروب  من أنارا  

ي افخر به أعظم من دين أفخر به  والدايا الغاليان، فـلا شيء عندالمراتب، 

" سعيد"وأب أفخر به دائما    ،"حليمة"م عظيمة أرضعتني الحب والحنان  وأ

  .أدامهما االله تاجا  فوق رأسي

م  أهدي تخرجي إلى من تمنو لي النجاح والتوفيق إخوتي حفظهم االله ورعاه

  ،"سناء" "نوارة" "فـارس" "بشيرة" "شبيبة" "محمد "آسيا" :فخرا لي كل بإسمه

إلى من ساندني  و  ،"فـلواط  حسين"إلى من  كان سندا لي ابي الثاني خالي  

رعاك  " ومن إخترت أن أكمل نصف ديني معه زوجي المستقبلي أمير علاوي

  .االله بعينه التي لا تنام  

أروع من صادقت في مشواري  بمعرفتي لها و    فتخر وأعتزإلى من أ

  ، كما لا أنسى"لخلف فـاطمة الزهراء"هذا العمل    ي والتي شلركتنيالدراس

  .وفقم االله في حياتكم العلمية  والعملية" فـارس" بلال" "رندة" منال"كل من  

كل     وجعلكم ثمرة صالحة في المجتمع، إلىحفـاد العائلة وفقكم االلهإلى  أ 

من أحبني في االله  ولكل    في قسم الإعلام والإتصال  العائلة و زملائي وزميلاتي

  ...       شكرا جزيلا  

  "فـاطيمة"



  

 

  

  الإهداء

وحبيبنا محمد    خلق االله نبيناوالصلاة والسلام على أفضل  لحمد الله أولا  ل      

يم المنزل عليه عرفنا  ، الذي بسنته إهتدينا وبالقرآن الكر صلى االله عليه وسلام

وهنا على وهن وقـاست  أهدي ثمرة جهدي إلى التي حملتني  قيمة العلم،  

وتألمت لآلامي، من غمرتني بعطفها وحنانها إلى التي حرصت على تعليمي  

  ".ريحانة"ي أمي الحبيبة  بصبرها ودعائها في سبيل نجاح

إلى الذي عمل وكد فقـاس ثم غلب حتى وصلت إلى هدف هذا، إلى  

المصباح الذي لا يبخل إمدادي بالنور، إلى الذي علمي سلوكه خصالا أعتز  

 ورعاه ورزقه الشفـاء وأطال  حفظه االله" علي"بها في حياتي والدي العزيز  

خالد،مسعود،  "ى من إشتد بهم عضدي إخوتي  إلى سندي وفخري إلعمره،   

،إلى من شاركوني فرحي وحزني إلى زهور تفوح عطرا  "إلياس،  محمد
وعائلاتهم الصغيرة،  " عايدة،صليحة أمال،نسيمة،بسمة،حميدة،سعاد"أخواتي  

إلى من أعتز وأفتخر بها فهي     ،" مليكة، سعيدة، وردة"إلى زوجات إخوتي  

والتي   "حناش  فـاطيمة  "ي   الدراسي  أروع من من صادقت في مشوار 

منالن رندة، فـارس  "شاركتني هذا العمل المتواضع وأخص بالذكر كل من  

، إلى كل الأقـارب والأصدقـاء إلى كل زملائي في الدفعة إلى كل من  "،بلال

  سقط من قـلمي سهوا إلى من أحبني في االله، 

  

  " فـاطمة الزهراء"                                                            
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Research’s Summary: 

The internet is a new techniq that is used by the majority of mass media in order 

to display different news and programsa, because it has many characters and it 

also attracts people. 

   The Most important mens of media are the newspaper it display the papers 

capies on the Net or it uses other mians, we can m>ention the different services, 

many reseaches have confirmed that young people are mor actives on the Net 

they read and react largely on the different contents. 

    That’s why we have only chosen the youngs  students in our reseach aims to 

know the montions and the gratifications reached by the electronic press and in 

order to get our objective we have formed this main quest: 

what are the reals motivatios that push the students to read electronic 

pezss? 

To achieve the objectives of the study, we used thedescriptive approach, which 

is considered one of the most important approaches used in media studies The 

study sample consisted of 99 male and femalestudents from the Department of 

Media andCommunication at Jijel University, where we usedthe questionnaire 

tool as a tool for data collection. the questionnaire tool as a tool for data 

collection.  

     The study showd that the university student audience accepts a large number 

of electronic newspapers, and according to the results, the reason, for the 

demand is that thes newspapers, are an alternative to paper newspapers, as the 

do not cast a lot of money and effort, the study shwed that student supaad of 

renewal continuous, information and because thes contents helps to learn 

journalistic editing and enrich the media culture. 

This Study also showd That the most Important Topics  That students, prefer To 

Read are social topic, and the Algerian newspaper Al shourouk One Line, Al 

hadaf one Line because it deals with Local and national isswes, 

    The study proved That The output Format Of The electronic Newpapers is 

One of The most important factors That attract and attract  student to read athes 

newspaper. and according to the results of the study. This is due to the method 

of presenting the topic and the use of multimedia the study also showed that the 

electronic press enjoys credibility due to the speed in providing information. 
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